
Side 1 af 7 

Skolebestyrelsesmøde 
Mødet afholdes på afd. Allested-Vejle 

Mødeleder:  

Ove 

Referent:  

Tine 

Dato: 23.09.19 

Varighed: Kl.19.00- 21.15 

 

Tilstedeværende:  
Elev Mads fra 8.klasse, Bertram 5.A, 
Frederikke 6.A, Helle, Anne, Signe, Pia, 
Anja, Poul Arne, Sanne, Brian, Anja, Søren, 
Ove, Tine, Hans Christian.   
 
Fraværende:  
Anne, Sarah, Susse  
 

 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Den gode historie  De gode historier inspirerer og udvikler. 
 

- Ung vikar er super god til at 
håndtere madordning i Broholm 

- Gode oplevelser med de unge fra 
Work camp 

-   

Alle  

Godkendelse af 
referat fra august 
& 

Godkendelse af 
dagsorden (17.05) 
 
Referatet er udsendt 
til jer alle få dage 
efter seneste møde i 
skolebestyrelsen. 

- Ingen kommentarer til referat 
 

- Dagsorden udsendt lidt sent, men ellers 
ingen kommentarer  

Alle  

Tema: Tal 
Ordentligt 

Oplæg om sprogbrug 
og fokus på det 
fremadrettede 
arbejde. Vi skal 
arbejde med 
vækstmodellen. Se 
vedhæftede. 
(40 min) 

- Bestyrelsen arbejdede med temaet 
i 4 grupper vha vækstmodellen.  

 
- Gruppearbejdet er nedskrevet, og 

afleveret til SH efter en kort 
fremlæggelse. Et udvalg arbejder 
med det materiale, der er 
nedskrevet. Udvalget vil 
udarbejde en plan for det 
videre arbejde.  

SH Udvalget 
fremlægger 
i skb. Møde 
i november. 
(Anja V, 
Ove, 
Frederikke, 
Mads, Poul 
Arne og 
Søren)  

Evaluering af Work 
Camp 

(5 min) 
 

 
- Gode oplevelser som værtsfamilie. 

Det var høflige, søde unge 
mennesker, der ikke krævede så 
meget.  

 Tages på 
som punkt 
igen i 
mødet i 
januar. 
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- Programmet for de unge kan 
optimeres. 

- Det er et minimumskrav, at 
værtsfamilierne er hjemme.  

- Det er et initiativ, hvor den 
internationale dimension kommer 
på banen.  

- Eleverne synes det var sjovt at 
have besøg. Eleverne var 
nysgerrige og viste interesse.  

- Hvis lærerne ikke havde tid, så 
kunne forældrene komme mere på 
banen.  

- Ledelsen skal følge op på, om 
der er resurser til at gentage 
en Workcamp i næste skoleår.  

Økonomi 

På hvert møde får 
skolebestyrelsen en 
opdatering på skolens 
økonomi. Vi er forbi 
5.9. 
(10 min) 
 

- Det forventede resultat pr. 31.12. 
19 er et overskud på ca. 1,4 mil 
kr. 

- Budgettet er som forventet i 
forhold til elevantal og forbrug.  

- Der bliver talt om, at man kunne 
prioritere at gøre skolens bus mere 
”grøn”.  

- Børnehavens budget gennemgås 
separat fremover.  
 

- ØKONOMI punktet skal udvides 
med 20 min fremover.  

-  

   Brian 
 
Mht. 
Bussen 
tages det 
op igen i 
mødet i 
november.  

Evaluering af 
forældremøder 

(5 min) 

- Dagsorden var en stor hjælp, når 
man skal tale til forældrene.   

- Det kræver, at skb. Kender 
lærernes dagsorden inden.  

- Det kunne give mening at tale ud 
fra principperne, så det bliver 
tydeligt, at skolebestyrelsens 
arbejde har en direkte kobling til 
skolens arbejde.  

- Skolebestyrelsen skal også huske 
give lærerne svar tilbage.  

- Vi skal starte tidligere med 
vores planlægning og 
samarbejde ift. forældremøder 

 Signe 

  

 
 

Dagsordenspunkt:  Drøftelse og konklusion:  Ansvarlig:  Deadline:  

Årshjul 
Se vedhæftede bilag. 
(15 min) 

- Der er udarbejdet et årshjul, hvor 
der dog er indlagt ”luft”, så der 
kan blive plads til at arbejde med 
principper.  

Anja, Signe  
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- Medarbejdertrivselsmålingen ved 
vi ikke, hvornår kommer, men det 
kommer på engang i foråret.  

- Der er ingen indvendinger til 
årshjulet.  

Arbejdet med 
principper 
Debat om og 
stillingtagen til 
arbejdet med 
principper. Hvor 
mange principper 
ønsker I at 
gennemgå/revidere 
mm i løbet af et 
skoleår? 
(20 min) 

- Det er en stor fordel, at planen er 
afstemt med, at der er dialogmødet i 
foråret, så vi kan bringe principperne 
frem der.  

- Vi skal være realistiske i vores 
principarbejde, så vi kan nå det.  

- Bestyrelsen skal tage stilling til, hvor 
mange principper, der kan være klar til 
dialogmødet, når de skal 1. og 2. 
behandles inden.  

- Vi har 12 principper lige nu.  

- Vi skal som minimum have de 
lovpligtige principper på plads.  

- Nogle principper kræver kun en 
revidering.  

- Principperne skal leve op til 
dagtilbudsloven.  

- Bestyrelsen har været/ er ramt af 
fravær, så vi skal passe på, hvor meget 
vi tager fat i.  

- Følgende principper skal være på plads 
ifølge dagtilbudsloven: 
- anv. Af budgetrammen.  
-Samarbejde mell. Dagtilbud og hjem, 
-Arbejde med den pæd. Læreplan.  
- skabe gode overgange.  

-  Sanne, Signe og Helle kommer med udkast 
til principperne i december.   

Anja, Signe  
 
 

1. behan
dling i 
dec.  

2.  

Planlægning af 
kommende tema  
I oktober måned 
er der en tanke om at 
invitere 
kontaktforældrene til 
forventningsaf- 
stemning og dialog. 

- Der skal være en 
forventningsafstemning ift. Brugen 
af kontaktforældre.  

           Det kunne eks. Være at alle                   
kontaktforældre møder op til 
dialogmødet.  

- Kontaktforældre er bestyrelsen 
direkte adgang til klasserne, så vi 
bliver klogere på den samlede 
forældregruppe.  

- Det er sprede-samle-princippet, så 
der er flere at trykprøve 
skolebestyrelsens arbejde på.  

- Hvis vi trækker kontaktforældrene 
ind, så skal vi være meget tydelige 
på, hvad vi bruger dem til.  

Anja Der sættes tid 
af på oktober 
mødet til at få 
klarlagt hvad 
målet med 
kontaktforæld
re er.  

Elevrådet 

Elevrådene har netop 
afholdt valg. 
(10 min) 

 
AV:  

- Boden og forårsfestens overskud 
går til bolde m.m.  

- Alle kan byde ind med ideer til 
fester.  

- Der er toiletkampagne på afd. AV 

Elevråd & 
Elevrådslær
ere 

 



Side 4 af 7 

- Der er også fokus på det gode 
sprog, legepatrulje o. lign.  

 
PT:  

- Der har været afstemning om 
boden skal fortsætte. Det er ikke 
afklaret endnu.  

- Det er også blevet drøftet, om der 
kan laves et ”stillerum”, men nu 
afventer vi lige, hvordan det bliver 
med folkebiblioteket på skolen.  

 
 
 
-Punktet bliver flyttet frem, så elevrådet   
kommer på tidligere.  

Orientering: 

Anja: 
Søren: 
Bibliotek, Byfornyelse 
Medarbejdere: 
Forældrevalgte: 
Ledelsesteam: 
(15 min) 
 
 

 
-Anja er kommet ind i kredsen for 
skolebestyrelsesformænd i kommunen. 
De har blandt andet samarbejdet om et 
hørringssvar.  
 

- SH arbejde med indvielse af 
bibliotek. Det er også et 
kulturmøde, hvor forskellige 
medarbejdergrupper skal 
samarbejde.  

- PT arealerne er begrænset i en 
periode, da der laves bibliotek og 
nye ude-arealer på samme tid. 
Byggearbejde kræver plads, så SH 
er i tæt dialog med byggefolkene, 
om hvor biler og busser kan holde, 
og hvor eleverne kan opholde sig.  

- At lave en ny P-plads ved hallen 
tager min. 6 uger.  
 
Medarbejdere:  

- Der er lige overstået en høstuge, 
og der er vist blandede oplevelser, 
om det har været godt.  
 

- Det er super godt, at der er 
kommet en cykelsti imellem 
Brobyværk og Nr. Broby.  
 

- BBI: Der er snart ny hjemmeside:  
 
Brobyskolerne.Aula.dk  
 

- Vi har nogle meget få elever i 
udskolingen, der afprøver grænser 
ift. Rygning og druk.  

- Orientering om elever på 5. og 7. 
årgang.  

 
- 

 Alle   
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HG/ Broholm: Madordningen har 
personalemæssigt været en udfordring, 
og det har kostet en masse kræfter, men 
nu kører det godt. På børneniveau har det 
dog været en succes hele tiden.  
 

Evt. & kommende 
punkter 

- Skolen har haft flere tilfælde af 
fnat, så det er vigtigt med fokus 
på rengøring og hygiejne.  

- Det opleves som om, at flere 
forældre tager deres børn ud af 
skolen i skoletiden.  

Alle Punkt om 
ferie i 
skoleperiode 
tages op til en 
drøftelse på 
mødet i 
november.  
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